
Fra: Knud Kølbæk <kk35@live.dk>  
Sendt: 17. januar 2023 19:21 
Til: dræningsprojekt <drningsprojekt@groups.outlook.com>; dræningsyd 
<drningsyd@groups.outlook.com>; interessekurvetingodden 
<interessekurvetingodden@groups.outlook.com>; Tingodden vest 
<Tingoddenvest@groups.outlook.com> 
Cc: Jenskrist Nielsen <aquadam@post9.tele.dk> 
Emne: Dræningsprojekt Tingodden, finansiering m. m. 
  

  

Kære tilmeldte og kommende tilmeldte 

  
Vedhæftet budget/partsdeling og oversigtsplan over lodsejere inden for den såkaldte interessesfære. 

  
Som nævnt tidligere er der tilmeldt 69 deltagere, men der er yderlige 29 indenfor den såkaldte 
interessesfære, som forhåbentlig vil tilmelde sig, så vi kommer op på ca. 98 deltagere. Som det også 
blev nævnt på mødet, har kommunen myndigheden inden for både vej - og vandløbsloven. 
Kommunen kan således påligne alle inden for den såkaldte interessesfære at deltage ligesom 
kommunen kan påligne Vejlauget at deltage. Som det også fremgik, kan det imidlertid blive en meget 
tidskrævende proces, da deltagere kan anke kommunens afgørelse, så projektet vil blive forsinket. 
Anker man skal taberen betale sagsomkostninger.  

  
Imidlertid håber vi, at de resterende i solidaritetens og frivillighedens navn vil sende mail til 
undertegnede, at de vil tilmelde sig projektet med 1/4, 1/2 eller 1 part jf. vedhæftede. Husk at angive 
jeres sommerhusadresse. Partsdelingen kan aldrig blive millimeterretfærdig, men rimelig retfærdig. Vi 
er naturligvis kede af de forhøjede priser i forhold til de oprindeligt nævnte. Imidlertid er som nævnt 
drænledninger væsentlig dyrere end grøfter, og først og fremmest er den stigende inflation en 
yderligere belastning. 

  
Meget af det, som kassereren og formanden skriver på hjemmesiden, er direkte usandt, og det vil 
naturligvis blive taget op på generalforsamlingen, som er Grundejerforeningens øverste myndighed. 

  
Grundvandet stiger, så det er rettidig omhu at dræne nu, så vi håber at I vil deltage. Som det også blev 
nævnt, er der drænet mange andre steder på Holmslands Klit, og desuden blev vi på det kraftigste 
opfordret af kommunen til at dræne, så turister, lodsejere, ambulancer m. fl. kan komme frem. Der er 
lagt et stort og tidskrævende arbejde i, at få projektet gennemført, så vi håber, at der nu bliver 
handlet, så vores område vil vedblive at være attraktivt. 

  
Jeg vil på det kraftigste opfordre jer alle til at deltage på generalforsamlingen d. 13.5.2023 kl. 9.30 i 
Fiskeriets Hus. Venligst meld til undertegnede, at I vil deltage med angivelse af jeres 
sommerhusadresse. Vi kan så arrangere, at nogle kan afgive fuldmagt, såfremt man er forhindret i at 
deltage. 

  
Som nævnt på mødet med kommunen fremsættes følgende forslag på generalforsamlingen: 

  
Tilføjelse til formålsparagraf i Grundejerforeningens vedtægter: ”at yde lån til Vejlauget med henblik 
på at opfylde Vejlaugets formålsbestemmelser”  

  
Vejlaugets  nuværende vedtægter:  

  
Vejlaugets formål er at vedligeholde Tingodden, Søholmvej og Mettes Bjerg og de andre tilsluttede 
veje, så de altid fremtræder i en vedligeholdt stand. Vejlauget etablerer og vedligeholder nødvendige 
vejunderføringer, dog finansieres vejunderføringer i private indkørsler kun med 50%. Tingodden og 
andre veje, som er en del af Vestkyststien vedligeholdes i samarbejde med kommunen.  

mailto:kk35@live.dk
mailto:drningsprojekt@groups.outlook.com
mailto:drningsyd@groups.outlook.com
mailto:interessekurvetingodden@groups.outlook.com
mailto:Tingoddenvest@groups.outlook.com
mailto:aquadam@post9.tele.dk


  
Jeg foreslår at det erstattes af  

  
Vejlaugets formål er med relevante/hensigtsmæssige midler, bla. grus og afvanding, at vedligeholde 
Tingodden, Søholmvej og Mettes Bjerg og de andre tilsluttede veje, så de altid fremtræder i en 
vedligeholdt stand.  Bla. etablerer og vedligeholder Vejlauget nødvendige vejunderføringer, dog 
finansieres vejunderføringer i private indkørsler kun med 50%. Tingodden og andre veje, som er en del 
af Vestkyststien vedligeholdes i samarbejde med kommunen. Ved afvanding af en del af Tingodden 
forventes mindre udgifter til øvrig vedligeholdelse. 

  

Ovenstående forslag til ændring af vedtægter kræver 2/3 flertal 

Kontingent til Vejlauget bliver forhøjet med 150 kr. pr år, så Vejlauget kan tilbagebetale evt. lån til GF 
med en afdragsperiode på 10 år og en rente på 3 % p.a. (Foreslået forhøjelse af ekstra kontingent på 
150 kr. bliver måske højere, da kommunen igen truer med, at de ikke længere vil være med til at 
vedligeholde Tingodden, og øvrige veje, som er en del af Vestkyststien).  

  
I er naturligvis velkomne til at stille spørgsmål til både konsulenten Jens Kristian Nielsen og 
undertegnede 

  
Med venlig hilsen 

  
Knud Kølbæk tlf. 41167455 

  
 


